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Opening en vaststelling agenda  

De vergadering vindt digitaal plaats. Eén NCad-lid is afwezig. Vanuit de staf zijn 

twee stafleden en de algemene secretaris aanwezig.  

 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen en met name het nieuwe 

NCad-lid van harte welkom. De agenda wordt akkoord bevonden. 

 

 

Conflicterende belangen en activiteiten 

Er worden geen conflicterende belangen gemeld 

 

 

Kennismaking Katja ten Cate 

Het nieuwe NCad-lid Katja ten Cate stelt zich voor. Zij is momenteel adviseur 

Ethiek en Ontwikkeling bij het Expertisecentrum Euthanasie en zal zich binnen het 

NCad vooral richten op de ethische kant van de vraagstukken.  

 

 

Terugkoppeling NC-bijeenkomst en vervolg 

Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een terugkoppeling van de NC-bijeenkomst 

die afgelopen dinsdag door Polen georganiseerd was en waarbij hij digitaal 

aanwezig was. Hij heeft daar drie presentaties gegeven: over de CoP peri-

operatieve zorg, over het NCad advies humaan weefsel en over het streefbeeld 

onderwijs. Binnen de verschillende lidstaten zijn de NC’s anders georganiseerd. 

Sommige NC’s verlenen ook vergunningen. Dat is in Nederland belegd bij de 

Centrale Commissie Dierproeven. Deze verschillen in invullingen van NC’s is 

merkbaar in de bijeenkomst en is terug te zien in de agendapunten. Deze zijn 

zeer uiteenlopend. Over een aantal onderwerpen doet het verantwoordelijke 

NCad-lid verslag. In de eerste plaats over een discussie in Duitsland over de 

verantwoordelijkheid voor surplus dieren.   

Een andere interessante discussie betrof het produceren van o.a. bloedproducten 

in opdracht. Ook is gesproken over de rol van de Europese commissie in de 

bijeenkomsten van de NC’s. De NC’s zien liever een meer actieve rol van de 

Europese Commissie; inhoudelijk en/of op organisatorisch vlak. 
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Er is nog steeds enige discussie over de mate waarin het NCad wil/kan investeren 

in de NC-bijeenkomsten. Daarover zal ook tijdens de Heidag worden gesproken. 

Voorafgaand aan de Heidag zal met de Duitse NC contact worden opgenomen 

welke rol zij voor zichzelf ziet in de NC-bijeenkomsten. Het onderwerp komt 

sowieso terug op de Heidag. Twee NCad-leden zullen dit onderwerp voorbereiden 

voor de Heidag.  

 

Tijdens de NC meeting is tevens kort gesproken over het conceptrapport dat nu 

voorligt over de productie van antistoffen in dieren. De vraag ligt voor wat de 

bedoeling van dit rapport is. Wordt het een artikel of een guidance document? Dat 

laatste zou de voorkeur hebben van het NCad. Een aantal NC’s is niet aangesloten 

bij deze discussie. Binnen het NCad wordt afgesproken dat men tot volgende 

week commentaar kan insturen. Het stuk is tevens naar een aantal experts 

gestuurd voor commentaar. Alle input zal worden meegenomen naar de NC-

werkgroep en het onderwerp zal vervolgens ook in de volgende vergadering van 

het NCad op de agenda staan. 

 

 

Stand van Zaken vervolg Transitie advies 

Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een stand van zaken. Het is de bedoeling om 

het advies in een aantal deelproducten te publiceren. Het eerste deel zal deze 

zomer worden gepubliceerd. Daarin zal een terugblik worden gegeven op de 

adviezen die zijn gegeven in het rapport van het NCad uit 2016. Er is gekeken wat 

er met de adviezen is gedaan en indien er niets mee gedaan is waarom dat zo is. 

Om een zo compleet mogelijk beeld te krijgen zullen er nog een aantal 

aanvullende interviews worden gehouden. Daarbij zal tevens een expert op het 

gebied van transformative governance worden betrokken. In volgende 

deelproducten wil het NCad ingaan op hoe het landschap (vanuit de multi-level 

perspective gedachte) veranderd kan worden. Daarin zullen tevens de uitkomsten 

meegenomen van twee andere deelproducten waaraan wordt gewerkt: het 

onderzoek naar motieven en de stakeholder lobby impactanalyse.  

 

 

Voorbereiding Ronde tafelgesprek 13 april Tweede  

Kamer-lid Wassenberg en minister Adema 

Op 13 april vindt een werkbezoek plaats van de minister van LNV waarbij tevens 

een Tweede Kamerlid aanwezig is, namelijk dhr Wassenberg van de Partij voor de 

Dieren. Dit werkbezoek is georganiseerd door TPI Utrecht en TPI. Eén van de 

agendapunten is een rondetafelgesprek waarbij tevens een lid van het NCad is 

uitgenodigd. Eén van de stafleden zal plaatsnemen in het publiek.  

Op 20 april vindt er vervolgens een rondetafelgesprek plaats in de Tweede Kamer. 

Ook daarvoor is het NCad uitgenodigd; de voorzitter zal hieraan deelnemen. Er is 

gevraagd of we voor dat gesprek een zogeheten positionpaper willen opsturen. De 

staf zal deze positionpaper opstellen in afstemming met de voorzitter.  

De voorzitter zal op 24 april een kennismakingsgesprek hebben met de Minister 

van LNV. Op 9 mei zal vervolgens het jaarlijkse Commissiedebat over dierproeven 

plaatsvinden in de Tweede Kamer. Het punt dat telkens terugkomt in de politieke 

discussies is waarom het aantal dierproeven niet daalt en hoe dat toch kan 

worden bewerkstelligd. 
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Streefbeeld Dier voor Dier 

Een staflid licht het voorliggende document toe waarin wordt aangegeven hoe 

divers het veld is waarover we spreken. De notitie zal worden aangevuld met de 

suggesties die worden gedaan door verschillende NCad-leden. Alvorens keuzes 

voor dit streefbeeld kunnen worden gemaakt, zal het betreffende veld eerst beter 

in kaart moeten worden gebracht. Vervolgens zal er een keuze gemaakt moeten 

worden op welke gebieden er streefbeelden wenselijk zijn. Aangezien de staf 

momenteel onderbezet is, zal er gezocht worden naar een expert die dit 

onderwerp zal oppakken. 

 

 

Mededelingen 

De voorzitter deelt mede hoeveel sollicitanten er zijn op de vacature van de 

algemeen secretaris en hoeveel gesprekken er zullen worden gevoerd door de 

twee selectiecommissies.  

 

De algemeen secretaris heeft de volgende mededelingen: 

- Er is een medewerker aangenomen om de staf te versterken. Zij zal op 1 

mei starten. 

- De NVDEC heeft een verzoek gedaan om inzicht te geven hoe andere 

lidstaten hun stelstel hebben ingevuld. Dat overzicht is aan hen gemaild. 

- Op donderdag is door de Raad van Dierenaangelegenheid de Staat van 

het Dier gepresenteerd waar ook proefdieren in worden vermeld en een 

vergelijking is gemaakt met de staat van het proefdier in 2018. De 

uitkomst is onder andere dat mensen negatiever zijn gaan denken over 

het gebruik van proefdieren. 

- Een stuk van de DEC-KNAW over integriteit zal worden nagezonden 

 

 

Actielijst 

Deze is geactualiseerd. 

 

 

Verslag vorige vergadering 

Er worden nog enkele punten aangepast waarna het verslag is goedgekeurd. 

 

 

W.v.t.t.k. 

Er worden geen punten ingebracht. 

 

 


